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JEGYZŐKÖNYV

Készült  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2012.  június  26. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről.

NAPIRENDEK:
9.00
1. Polgármesteri jelentés.
2. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2011/2012-es 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámoló.
3.  Dózsa  György  Általános  Iskola  tájékoztatója  a  2011/2012-es  oktatási  évről,  a  tanulók 
továbbtanulási lehetőségeiről, az elért eredményekről.
4. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
Zárt ülés
5. Döntési javaslatok. 
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TARTALOMJEGYZÉK

Rend. szám. Tárgy:          Jegyzőkönyvi 
             oldalszám:

16/2012. „NET” „E” Az Önkormányzat 2012. évi költségvetéséről 
szóló 6/2012.(II. 29.) önkormányzati rendelet 
módosítása 21.

17/2012. „NET” „E” A „Példás porta” cím odaítéléséről szóló 
18/1999. (IX. 13.) KKÖT rendelet hatályon 
kívül helyezése 24.

18/2012. „NET” „E” Az önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 8/2011. (IV. 6.) önkormányzati
rendelet módosítása 25.
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TARTALOMJEGYZÉK

Hat. szám. Tárgy: Jegyzőkönyvi
   oldalszám:

183/2012. Napirend elfogadása 6.

184/2012. Polgármesteri jelentés elfogadása 9.

185/2012. Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör munkájának
elismerése 9.

186/2012. A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília 
Napköziotthonos Óvoda 2011/2012-es nevelési évre
vonatkozó tevékenységéről szóló beszámoló elfogadása 12.

187/2012. A Dózsa György Általános Iskola beszámolója a 
2011/2012-es tanévről 16.

188/2012. A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília 
Napköziotthonos Óvoda létszámcsökkentésével 
kapcsolatos helyi intézkedés 16.

189/2012. Diszkont kincstárjegy értékesítése 19.

190/2012. „Kiszombor és térségének színpadtechnika beszerzése” 
című pályázat támogatási összegéről történő lemondás 20.

191/2012. Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel
kapcsolatos fenntartói intézkedések körében a 
gyermekjóléti szolgáltatás szakmai programjának 
elfogadása 27.

192/2012. Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel
kapcsolatos fenntartói intézkedések körében a 
bölcsőde szakmai programjának elfogadása 29.

193/2012. Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel
kapcsolatos fenntartói intézkedések körében a bölcsőde
házirendjének jóváhagyása 30.

194/2012. Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás
Társulási Megállapodásának módosítása 30.

195/2012. Szeredi Kft. tulajdonosi hozzájárulás iránti kérelme 31.

196/2012. Mártélyi üdülőben fizetendő térítési díj 32.

197/2012. Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben
lévő üzlethelyiség, volt fotósbolt bérbeadása 33.
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198/2012. A Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti
épületben lévő volt fotósbolt üzlet bérlete tárgyú 
180/2012. (VI. 13.) KNÖT határozat hatályon kívül
helyezése 34.

199/2012. Magyar Posta Zrt. tájékoztatója 35.

200/2012. „Öltözők korszerűsítése és bővítése – I. ütem”
– vállalkozó kiválasztása 35.

201/2012. Zárt ülés elrendelése 36.
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Jegyzőkönyv

Készült  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2012.  június  26. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről.

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme

Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő,  Börcsökné Balázs  Márta  képviselő,  Gazsi  Gábor  képviselő,  Szekeres  Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő

Összesen: 7 fő

Tanácskozási  joggal  részt  vettek:  Dr.  Kárpáti  Tibor  jegyző,  Szabóné  Vígh  Erzsébet 
iskolaigazgató, Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető, Kunné Horváth Izabella 
intézményvezető, Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Tisztelettel  köszöntöm a  képviselő-testület  tagjait,  jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívótól eltérően. Az Egyesített 
Egészségügyi  és  Szociális  Intézmény  szakmai  programjai  közül  csak  a  gyermekjóléti 
szolgálat és a bölcsőde szakmai programját tárgyaljuk. A többi részét nem javaslom tárgyalni, 
vegyük le napirendről. Van-e más javaslat? Aki egyetért a módosított napirendekkel, kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 183/2012. számú határozatát.

Tárgy: Napirend elfogadása

183/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  2012.  június  26-i  soros 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

NAPIREND:
9.00
1. Polgármesteri jelentés.
2. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2011/2012-es 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámoló.
3.  Dózsa  György  Általános  Iskola  tájékoztatója  a  2011/2012-es  oktatási  évről,  a  tanulók 
továbbtanulási lehetőségeiről, az elért eredményekről.
4. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
Zárt ülés
5. Döntési javaslatok. 

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

1. Napirend
Polgármesteri jelentés
Előadó: Szegvári Ernőné

   polgármester

Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a polgármesteri jelentés. 
 Május  30-án  kistérségi  menetrend  egyeztetés  volt  Makón,  a  busz  és  a  vasút 

menetrendjét érintette. Elhangzott,  hogy kevés a járatszám, ez különösen Nagylakot 
érintette, de tudtak egyeztetni a Volánnal és olyan járatot állított be, ami a dolgozókat 
elszállítja.  Elhangzott  az is,  hogy akinek például  Kiszombor  és  Szeged között  van 
buszbérlete,  használhatja  a  vonaton  is.  Azt  kértem,  hogy  küldjék  el  az  ezzel 
kapcsolatos tájékoztatót, hirdetményt, de ez a mai napig sem érkezett meg. 

 Május 31-én adminisztratív munkaterület átadás volt a szennyvízberuházás kapcsán.
 Június 1-jén az idősek otthonában Baranyi Istvánnéval tájékoztattuk a dolgozókat a 

testületi döntésekről. Felmerült a házigondozás problémája. 
 Június 4-én óvodai tanévzáró értekezleten voltam.
 Június 5-én Husztik György által kezdeményezett és készíttetett emléktáblát avattuk. 

Nagyon szép ünnepség volt.
 Június 7-én állampolgársági esküt tartottunk a hivatalban.
 Június 8-án a Víziközmű Kft. Felügyelő Bizottsági ülésén vettem részt. Délután 13 

órakor  kérésünkre  bejárást  tartottak  a  szeméttelep  rekonstrukciója  kapcsán,  a  fák, 
bokrok, gaz problémája miatt. Megtekintették, jegyzőkönyvet vettünk fel. 

 Június  10-én  bérmáláson  voltam,  a  képviselő-testület  tagjai  közül  is  többen  jelen 
voltak. 

 Június  12-én  jelen  voltam  az  idősek  otthonában  tartott  szalonnasütésen.  1620-kor 
„Kiszomborért”  Alapítvány kuratóriumi  ülése  volt.  17 órától  a  kórházban várták  a 
polgármestereket és a háziorvosokat a beteg-nyilvántartási programokról volt szó. A 
háziorvosi  szolgálat  épület  felújítási  pályázatnak  volt  egy  olyan  feltétele,  hogy  a 
szolgálatnak  informatikai  kapcsolatban  kell  lennie  a  körzeti  kórházzal.  A  beteg 
adatoknak egymás között mozognia kell, kértük főigazgató urat, hogy ebben segítsen, 
akkor  felmerült  az  is,  hogy  programot  cseréljünk.  Ez  egy  nagy  probléma.  Más 
programmal  dolgozik  a  kórház  és  a  háziorvosok.  Ehhez  fejlesztés  kellene,  hogy a 
laboreredményeket  és  a  kórházi  kórtörténetet  meg  lehetne  nézni.  120.000,-  Ft-ot 
kellene  fizetni  körzetenként.  Felvetettem,  hogy  mivel  a  vásárhelyi  kórházhoz 
kapcsolódik a makói kórház, és a vásárhelyi kórházban is más programot használnak, 
majd  később  térjünk  vissza  a  program módosításra,  melynek  függvényében  olyan 
fejlesztést kell megcsinálni, ami kompatibilis lesz a háziorvosok rendszerével. Téma 
volt  még a kórház által  beadott  az egészségnevelést  és -fejlesztést  érintő  pályázat, 
ehhez  még  lehet  csatlakozni,  a  települések  külön  pályázatot  adhatnak  be.  Ha  ezt 
kiírják, érdemes lenne Kiszombornak is részt venni és pályázni. Az egészségnevelésre 
vonatkozóan  a  beadott  pályázatban  az  elhízás  kezelése,  az  egészséges  étkezés,  a 
mozgás  a  fő  irányok.  Bővíteni  a  szűréseket  nem  lehet,  csak  olyan  szűrést  lehet 
végezni, ami a Nemzeti Egészségnevelési Programban benne van, ha megnyerjük a 
pályázatot.

 Június 13-án testületi ülés volt.
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 Június 14-én Makón mikrotérség központok fórumán voltam. Ezt követően a Dózsa-
gálán vettem részt, nagyszerű produkciókat láthattunk, szép ünnep volt. 

 Június 15-én szennyvíztársulás ülésezett.
 Június 16-án az iskolában a ballagáson vettem részt. Nagyon szervezett és átlátható 

volt.
 Június 18-án a sportöltöző építése kapcsán tartottunk helyszíni bejárást. 
 Június 19-én megkeresett bennünket egy ügyfél, mert elképzelése szerint a 43-as főút 

mellett  szeretne panziót  építeni.  A rendezési terv jelenleg ott  nem engedi a panzió 
építését.  A rendezési  terv módosítására lenne szükség,  de ez nem egy egyszerű  és 
gyors folyamat. Küldeni fogja az ezzel kapcsolatos megkeresését, azt követően hozzuk 
testület elé. Vállalnia kell a rendezési terv módosításának a költségeit is. Előtte azért 
utánajárunk  a  szakmai  szervezeteknél,  mert  ha  elindítjuk  az  eljárást  és  nem 
engedélyezik, akkor felesleges elindítani. 

 Június 20-án az iskolában tanévzáró értekezleten voltam. 
 Június 21-én a Magyar Államkincstár ellenőrizte a hivatal alászigetelését. Októberben 

kerülne  sor  a  Rónay-kúria  kapcsán  szerződésmódosításra,  5  év  után  lezárulna  a 
kötelező  működtetése.  Még  nem  tudják,  hogy  szerződésmódosítással  vagy 
utóellenőrzéssel zárják le. Megkeresett Virág Zsolt úr a Kastély ügyében, mivel kiírtak 
pályázatot, 500 millió Ft-ot lehet nyerni, 100 %-os támogatás mellett. Ez az összeg 
kevés  lenne  a  Kastélyra.  500  millió  Ft  esetén  5  évig  5  fő  alkalmazását  kellene 
biztosítani és 15.000 – 25.000 fő éves látogatói számot.  Nem hiszem, hogy 5 évre 
szabad ilyen kötelezettséget vállalni. 

 Június 22-én bontottuk a sportöltözőre vonatkozó pályázatokat. Jelen volt Gazsi Gábor 
és Szirbik Imre is. A KEVIÉP képviselői soron kívül bejelentkeztek, mivel elkezdik a 
Nagyatádi, a Jókai és a Tisza utca vasút felőli szakaszának víztelenítését. Fokozatosan 
fogják  csinálni,  annyira  nem fogja  zavarni  a  lakosokat,  nagy mennyiségű  víz  fog 
kijönni, 2,5 m mélyről. A fokozatosság fontos a talajviszonyok miatt. A Tisza utcai 
csatornába  fogjuk  bekötni.  Azt  már  megbeszéltük,  hogy  kezdjék  el  a  Tisza  utcai 
csatornát kitakarítani. Miután ez földmedrű árok folyamatosan takarítani szükséges. 
Hozzák majd az anyagokat, rakják le közterületre. Annyit fognak naponta felbontani, 
hogy  a  lakosok  este  be  tudjanak  menni.  Az  1-es  öblözetben  elkezdik  az  utak 
felmarását.  Előtte  ki  fogják  értesíteni  a  lakosságot,  hogy  mikor  kezdik,  milyen 
kellemetlenséggel jár, kit lehet telefonon keresni. 

 Június 24-én Szent Iván-éji tűzugrás volt. 
 Június 25-én ivóvízminőség-javító programmal kapcsolatos megbeszélés volt,  utána 

Többcélú Társulás ülésén voltam. 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 

Bacsa  György  alpolgármester:  A  buszmegállóknál  a  kerékpártárolókhoz  szükség  lenne 
kamerák  beszerzésére  és  kihelyezésére  a  lopások  magas  száma  miatt.  A következő  helyi 
újságban kellene egy cikket írni és kérni a lakosságot, adjon össze erre pénzt. 

Gazsi Gábor képviselő: Támogatom a javaslatot. Egy forgalmazó céget kellene megkeresni, 
hogy mennyibe kerülne, és erről is lehetne tájékoztatni a lakosságot. 

Balázs Zoltán képviselő: A nagyállomásnál is ugyanez a helyzet.

Szegvári Ernőné polgármester: Renden, kérni fogunk árajánlatot.
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Balázs  Zoltán képviselő:  A  43-as  főút  melletti  parkoló  mögötti  csatorna  ki  van  adva 
takarításra, de az ágakat benne hagyja. 

Szegvári Ernőné polgármester: Nem az önkormányzat adta ki. Meg fogjuk nézni. Van-e még 
kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással 
jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 184/2012. számú határozatát.

Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása

184/2012.(VI. 26.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. június 26-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta.

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör munkájának elismerése
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/A megkeresés a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kiss  Mária  Hortensia  Honismereti  Körtől  érkezett  egy 
köszönőlevél  a  támogatásért.  Javaslom,  hogy  köszönjük  meg  a  Honismereti  Körnek,  a 
segítőknek és mindenkinek,  aki ennek a rendezvénynek a lebonyolításában részt vett.  Aki 
egyetért  azzal,  hogy  köszönjük  meg  a  rendezvény  megszervezését,  a  munkát,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 185/2012. számú határozatát.

Tárgy: Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör munkájának elismerése

185/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  a Kiss Mária 
Hortensia Honismereti Kör köszönete tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

A Képviselő-testület tudomásul veszi a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör köszönetét a 
Szent  Iván-éji  tűzugrás  és  néptánc-találkozó  rendezvény  megrendezéséhez  biztosított 
támogatásért.
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő–testülete ezúton fejezi ki elismerését 
és köszönetét a Kiss Mária Hortensia Honismereti Körnek és támogatóinak a Szent Iván-éji 
tűzugrás és néptánc-találkozó rendezvény szervezése és megrendezése során nyújtott magas 
színvonalú munkájáért.

A határozatról értesül:
- Endrész Erzsébet, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke
- Szegvári Ernőné, polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor, jegyző
- Irattár

Szegvári Ernőné polgármester: A megkeresésben szerepel még, hogy az önkormányzati autót 
biztosítsuk  részükre,  mellyel  Egerbe  szeretnének  elutazni,  úgy  gondolom,  ennek  nincs 
akadálya. 

2. Napirend
Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2011/2012-
es nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámoló.
Előadók: Szegvári Ernőné Börcsökné Balázs Márta

     polgármester óvodavezető

/A beszámoló a jegyzőkönyv 4. számú mellékletét képezi./

Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a Kiszombori Mikrotérség Karátson 
Emília  Napköziotthonos  Óvodai  Társulás  2011/2012-es  nevelési  évre  vonatkozó 
tevékenységéről  szóló  beszámoló.  Kérdezem  óvodavezető  asszonyt,  van-e  szóbeli 
kiegészítése? 

Börcsökné Balázs Márta óvodavezető: Úgy gondolom, leírtam. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  A beszámoló  tartalmazza  a  szülői  kérdőívek  összegzését, 
melyben  fel  van  sorolva  mi  az,  amin  változtatni  kellene  a  szülők  véleménye  alapján. 
Meglepődve  olvastam,  hogy  „nagyobb  odafigyelés  az  önkormányzat  részéről”.  Az 
önkormányzat  mit  tud tenni:  az oktatási  törvény által  előírt  létszámokat  és a működéshez 
szükséges  költségeket  biztosítja,  végzi  a  felújításokat.  Az önkormányzat  az,  aki  pályázik, 
végigviszi  ezeket  a  pályázatokat,  megvalósítja.  Így  történt  ez  az  elektromos  hálózat 
bővítésnél,  a  fürdőszobák  felújításánál,  az  ablakcseréknél,  a  kazáncseréknél.  Ha  tudunk, 
biztosítunk közmunkást is. Ha probléma merül fel, abban a pillanatban ott vagyunk. Az óvoda 
mikor télen beázott, úgy gondolom, abban is léptünk, ott voltunk, átbeszéltük, hogy állítsuk le 
a fűtést  ezt  tudtuk akkor csinálni.  Nem tudom, hogy az önkormányzattól  mi az,  ami még 
elvárható  lenne.  Ha látjuk azt,  hogy a kazánház piszkos,  akkor megbeszéljük,  hogy a téli 
időszakban küldjük az embereket és kimeszeljük. Ott vagyunk mindenben. Az biztos, hogy 
ezt látni nem látják, és nem tudják a szülők, ebből ezt érzem. Amikor az óvodába bevitték a 
társulással közösen nyert asztalokat és egyéb eszközöket, végigmentek az óvodai alapítvány 
képviselői és elmondták, hogy ez azért olyan szép, mert működik ez az alapítvány. Ez nagyon 
bántott, mert akkor is rengeteget dolgoztunk rajta, hogy fel legyen újítva. 
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Gazsi  Gábor képviselő:  Ez  számomra  is  feltűnt,  de  szerintem  ez  a  szülő,  aki  ezt  írta 
egyszerűen csak akart valamit írni anélkül, hogy tisztába lett volna a dolgokkal. 

Szegvári Ernőné polgármester: A szülők nem tudják ezek a rendszerek, hogyan működnek. 
Ha végiggondolják hány ember dolgozik az óvodában és nézzék meg és gondoljanak bele, de 
itt van Süli János az egyik intézménytől rohan a másik intézményig, mindegyik intézménynek 
próbálunk segíteni. Árok és járdaépítések vannak, különféle műszaki problémák. Hamarosan 
segítsége sem lesz.  Gondolják végig a szülők is, hogy mit  várnak el  az önkormányzattól. 
Nincs műszaki szakember, aki például segítene a sportöltöző megvalósításában. Nincs olyan 
műszaki szakember, akire lehetne támaszkodni. 10 év óta nem is volt a hivatalban. Kezdődik 
a  szennyvízcsatornázás,  egyeztetgetjük  a  bekötéseket.  Bevonjuk  a  mérnöki  szervezetet  és 
figyeljük  a  folyamatokat.  Vannak  közmunkásaink,  de  egyik  sem  szakember.  Nincs  a 
hivatalnak karbantartója, de idetartozik az összes intézmény. Nem tudom még mit várnak el 
tőlünk a szülők.

Börcsökné Balázs Márta óvodavezető: Ez az SZMK kérdőíve, ezt minden évben kötelező 
megcsinálni. Olyanokat kapunk vissza, hogy nem ismerik a pedagógiai programunkat, pedig 
minden  évben  azzal  kezdjük  a  szülői  értekezleteinket.  Ha  beleolvasnak  a  kérdőívekbe, 
szerepel  benne,  hogy nagyon sok a  program,  de még több mozgás  kellene.  Ha elkezdem 
egyesével nézni a felvetéseket, akkor van sok gondolat, amin el kell tanakodnunk, de hogy 
mit miért, ki, miért ír az az ő dolga. Tisztában vagyunk azzal, hogy mi jogos vagy mi nem 
jogos. Ez egyáltalán nem jogos, nem tudom mire gondolhatott a szülő. 

Szegvári Ernőné polgármester: Az óvoda kapcsán azt mondanám, hogy kell a tájékoztatás 
vagy  a  hozzáállás  a  dajkák  részéről,  mert  mindennek  van  egy  eredője  és  van  egy 
végeredménye. Csak arra utalok vissza, ami az alapítvánnyal kapcsolatban említettem. Tudják 
azt, hogy mindent megkapnak. Azt hiszem, ezt akkor lehet összehasonlítani, ha valaki másik 
intézménnyel  és másik településsel hasonlítja, és ezt mindenkinek ajánlom az óvoda és az 
iskola esetében is. 

Börcsökné  Balázs  Márta óvodavezető:  Rosszul  esik,  de  nem  tudom,  mennyire  kell  ezt 
komolyan venni. Rengeteg ilyet kapunk. Sokszor felháborodunk egy-egy észrevételen, amit 
megfogalmaznak.  Úgy érzi  az  ember,  hogy ez  nem rólunk szól,  nem kellene  ezt  kapjuk. 
Demokrácia  van  és  megtehetik,  azt  írnak  le,  amit  akarnak.  Azt  gondolom,  tesszük  a 
dolgunkat. Azt elmondhatom, akár a magam, akár a kollégáim nevében is, hogy mindenki 
tisztában van azzal, amit bele is fogalmaztam a beszámolóba, hogy köszönet az önkormányzat 
segítségéért  és a feltételek  biztosításáért.  Azért  írnak ilyeneket  is,  hogy öröm az óvodába 
bejönni és szívesen is jönnek. Az arányokat kellene nézni. Mikor ilyen kifogásokat emelnek, 
azt gondolom, hogy ez lehet valakinek egy rossz napja vagy tényleg fontoskodni akar és nincs 
tisztában,  nem látja  ennek  a  folyamatát.  Mikor  bejön  az  intézménybe  egy  új  szülő  neki 
nincsenek ilyen fogalmai, de lehet máshonnan jött és fontoskodik. Abban biztos lehet, hogy a 
mai  világot  éljük  és  látjuk,  milyen  nehéz  helyzet  van,  és  ennek  ellenére  mi  magunk  is 
próbálunk tenni, de érezzük, hogy az önkormányzattól is megkapjuk a segítséget. Nekünk is 
sikerélmény, ha ehhez hozzá tudunk tenni. Mindannyiunknak az a célja, hogy az óvodáztatás, 
iskoláztatás, bölcsődei ellátás maximális legyen. Megtesszük a tőlünk telhetőt.

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  pályázatok  esetében  olvastam  is,  hogy  köszönik  a 
segítséget. Szerintem abba is nagyon kevesen gondolnak bele, ha ezt visszafordítjuk egy nagy 
pályázatra, mint például az iskola esetében, hogy azzal milyen elszámolási feladatok voltak 
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vagy  a  Sportcsarnokra  vagy  a  többire.  Most,  hogy  az  óvoda  is  csinálja  úgy  gondolom, 
rávilágít arra, hogy ez nem volt egy egyszerű feladat. 

Börcsökné Balázs Márta óvodavezető: Ezek a sorok pontosan erre világítanak rá, miután 
szakmailag vagyunk önállóak az egész pénzügyi része is itt csapódik le. Most, hogy ezekkel 
az uniós pályázatokkal kapcsolatban kerülünk, ilyenkor szembesülünk vele. Azt gondolom, 
hogy jól tudunk együttműködni. Köszönöm a segítséget. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  óvoda  szakmai  munkájával  kapcsolatos  kérdés, 
észrevétel, vélemény? 

Balázs Zoltán képviselő: Nincs vele probléma, nagyon jó.

Börcsökné Balázs Márta óvodavezető: Ez az egy probléma sem probléma az olvasatomban, 
mert kihagyni nem lehet, ha egy szülő leírja. Súlyán kell kezelni. Sokszor vagyunk így, mikor 
megítéli az óvónő, az intézményvezető munkáját. Mióta kérdőíveket kell kitöltetni az biztos, 
hogy a februári nevelési értekezleteinken folyamatosan fő a fejünk, mert akkor konkrétan a 
szakmára  kapunk csupa ilyet.  Azt  gondolom,  hogy a hozzáállásunk,  vagy amit  próbálunk 
évről évre nyújtani, úgy érezzük köszönő viszonyban nincs egy-egy ilyen felvetéssel. Vannak 
ellentmondások. Egyik esetben sok a mozgás, sok a program, de még több kellene, akár még 
ugyanannál a kérdőívnél is. 

Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a munkájukat, elmondtam a nevelési értekezleten 
is,  hogy az  óvodának  a  szakmai  munkája  nagyon  jó,  nagyon  odafigyelnek  a  gyerekekre. 
Javaslom  a  képviselő-testületnek,  hogy  köszönjük  meg  az  intézménynek  ezt  a  szakmai 
munkát és a beszámolót fogadjuk el, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 186/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2011/2012-es 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámoló elfogadása

186/2012.(VI. 26.) KNÖT h. 
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2011/2012-es 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámolót.

A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki az óvodai dolgozóknak a magas színvonalon végzett 
nevelési tevékenységért.

A beszámoló a határozat mellékletét képezi.

Határozatról értesül:
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető
-     Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

12



3. Napirend
Dózsa György Általános Iskola tájékoztatója a 2011/2012-es oktatási évről,  a tanulók 
továbbtanulási lehetőségeiről, az elért eredményekről.
Előadók: Szegvári Ernőné Szabóné Vígh Erzsébet

     polgármester iskolaigazgató

/A beszámoló a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Dózsa György Általános Iskola tájékoztatója a 2011/2012-es 
oktatási évről, a tanulók továbbtanulási lehetőségeiről, az elért eredményekről. Köszöntöm az 
iskola igazgatóját. Elkészítették a beszámolót. Kíván-e szóbeli kiegészítést tenni?

Szabóné  Vígh  Erzsébet iskolaigazgató:  Amikor  egy  intézmény  számol  be  évről-évre 
nagyjából  ugyanazoknak  az  embereknek,  ezért  igyekeztem úgy  elkészíteni  a  beszámolót, 
hogy mindig másképp legyen. Volt olyan, amikor az alapfeladatok szerint fűztem fel,  volt 
olyan, amikor az alsó-felső tagozat szerint kinek mi a feladata, volt, amikor eseménynaptár 
szerint  bontottam  ki,  volt,  amikor  a  minőségirányítás  szempontjából.  Most  ez  az  év  az 
integráció éve volt, aminek a szellemében elkészítettem a beszámolót. Ami viszont azonosság 
mindig a tárgyi környezet és ebből nagyon szépen lekövethető, amit polgármester asszony az 
óvoda  kapcsán  elmondott.  Ebben  az  évben,  mint  mondtam,  hogy  az  esélyegyenlőség, 
integráció  szempontjából  követtem végig  a  beszámolóban  az  iskola  életét  és  egy kicsit  a 
statisztikával  élve  a  beszámolónkban  sokkal  több,  sokkal  részletesebb  táblázat,  diagram, 
koordinátarendszerű  feldolgozásos  ábrázolás  van.  Ebből  olyan  logika  szerint  válogattam, 
hogyan  indul  el  a  gyermek  a  családtól.  A  magyar  oktatási  rendszer  a  világ  egyik 
legszegregáltabb oktatási  rendszere, mondják ezt rólunk és ez azt jelenti,  hogy a gyermek 
élete  Magyarországon,  rendkívüli  módon  megpecsételődik  azzal,  hogy  milyen  családba 
születik.  Innen  indultam  el  és  ebből  bontottam  ki  a  tanulmányi  munkát,  belevéve  a 
hiányzások,  a  dicséretek,  a  fegyelmezések,  a  kompetenciamérés,  a  délutáni  elfoglaltságok 
szempontjából,  illetve  hogyan  jutnak  el,  mondjuk  sikereken,  kudarcokon, 
versenyeredményeken keresztül a továbbtanulásig. Kik azok a segítők, akik évről-évre ebben 
a  rendszerben  nagyon  sokat  tudnak  tenni  és  a  végén  olyan  képsorral  zártam,  amelyiket 
remélem élveztek, ami csak egy picike része ennek az idei évnek.

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Köszönjük.  Ebben  a  szerkezeti  rendben  az  utolsó  tanév, 
amiről beszélünk, mert jövő január 1-jétől már az állami fenntartás alá tartozik vélhetően az 
iskola. December 31-ig még önkormányzati feladat. Kérdés, észrevétel, vélemény?

Balázs Zoltán képviselő: Említette a kompetencia felmérést. A szülők véleményét, kérdőívét 
tartalmazza-e a beszámoló? Nem láttam?

Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Nem tettem bele, mert a tavalyi, vagy a tavaly előtti 
volt, ami kifejezetten a partner elégedettségi eredményekre támaszkodott. Most elmondom a 
legfrissebbeket.  Minden  évben  felmérjük.  Bizonyos  tendenciákban  ismétlődések 
jellemezhetők, mert körülbelül mindig az a problémakör, ami előjön és ezt örömként élem 
meg,  hogy  a  gyerekek  viselkedése,  a  beszédkultúrája,  a  szókincse,  az  egymáshoz  való 
viszonyuk,  illetve  a  szorgalmuk  az,  ami  piedesztál  áll  a  szó negatív  értelmében  a  szülők 
szempontjából,  önkritikusan ezt  megfogalmazzák,  hogy látnak hibát.  A pedagógusok által 
adott szakmai munka és a hozzáadott érték viszont remek jó. Egy kicsit visszatekintve arra, 
amit az óvodavezető mondott, a statisztikusok szerint, akkor, amikor valaki statisztikát dolgoz 
fel, pontosan a szélsőséges értékek azok, amelyek nem értékelhetők. Aki végig csak negatívat 
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ad  vagy  csak  beírja  a  jót,  az  nem  reprezentálja  egy  intézmény  működését.  Pontosan  a 
középértékek azok, amelyek egy-egy intézmény működését mondjuk úgy, hogy reálisabban 
megítélheti.  Mindig ki  kell  emelni,  hogy nem szakmabeliek  értékelnek.  Arra várok majd, 
hogy  amikor  a  kormányhivatal,  illetve  az  állami  fenntartás  hozni  fogja  majd  a  szakmai 
ellenőrzéseket  az már  a pedagógusoknak egy reális  tükör lesz.  Mindaddig,  amíg  a szülők 
között vannak, akik nem szakmabeliek saját érzéseiket, a gyerekeik által elért eredményekre 
alapoznak, amelyik ha sikeres, akkor az iskola sikeres, az iskola részt vesz ebben az útban, ha 
a gyermeke sikertelen az viszont egyértelmű, hogy az iskola hibája. Ebben látok már fejlődési 
tendenciát, hogy a szülők most már megállapítják, hogy a gyermekük lusta. Minden évben 
megjelenítettem, ezért nem raktam most ebbe bele.

Balázs Zoltán képviselő: Szakmailag nincs ellenőrzés?

Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Nincs. Majd a köznevelési törvény hatálybalépésével 
indul egy olyan folyamat, amikor majd az úgynevezett régi szakfelügyeleti rendszer vissza 
fog jönni. Most konkrétan nincs, ez nagyon sajnáljuk. Nagyon érdekes, hogy szellemiségében 
hogyan  lehet  változtatni  intézményeket,  ugyanis  eddig  mindenhol  a  minőségirányítás 
szempont  volt.  A köznevelési  törvény egyik  paragrafusa  sem rendelkezik  erről,  nem lesz 
kötelező  a  minőségirányítási  program.  Ezeket  a  kérdőíveket,  amiket  most  kiosztunk,  ha 
törvénytisztelően gondolkodunk, most osztottuk utoljára. 

Szegvári Ernőné polgármester: A minőségirányítás nem volt túl adminisztratív jellegű? 

Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Attól függ ki hogyan csinálta. Ha valaki normálisan 
csinálta és azt mondta, hogy változtat mindig azokon a lapokon, amit kioszt a partnereinek és 
próbál mindig valami kicsi újdonság, másféle szempontból felmérni, akkor az egy jó dolog. 
Amit  már  a  pedagógusokkal  csináltak,  a  pedagógusok  értékelésénél  az  viszont  nem volt 
megfelelő. Itt is a középút az, ami szerintem követendő. Szerintem nem elhagyható. 

Balázs  Zoltán képviselő:  A  kiszomboriak  közül  mennyien  járnak  más  iskolába?  Van-e 
valami változás? Idejárnak-e a gyerekek vagy elviszik őket, mi a tendencia?

Szabóné  Vígh  Erzsébet iskolaigazgató:  Azokra  a  létszámokra  támaszkodom,  amit  az 
óvodától  kapok.  Azt  mondhatom,  hogy  szinte  100  %-os  a  kiszombori  iskolába  történő 
beiratkozás  évek óta.  Nagyon kevesen vannak olyanok,  akik elviszik.  Évek óta  93-100 % 
közötti arányban íratják be az óvoda után ide a gyerekeket. 

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  Szabad  intézményválasztás  van,  ettől  kezdve  egy 
oktatási intézmény nem tud mit csinálni. Ha sok a lecke és valami gond van, megharagszanak 
a szülők és elvihetik másik intézménybe. 

Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Ebben szerintem nagyon szépen tesszük a dolgunkat, 
jó kis csoportunk működik az óvoda-iskola átmenetben, közös programjaink vannak, szülők 
szinte hazajönnek szeptemberben, mert van lehetőségük átjönni. 

Gazsi  Gábor képviselő:  Láttam  minden  osztály  rengeteg  fajta  versenyre  megy.  A  8. 
osztályosok közül összesen 2 fő. Ez azért van, mert már készülnek a továbbtanulásra? 

Szabóné  Vígh  Erzsébet iskolaigazgató:  Ballagáson  beszéltem  arról,  hogy  nagyon  jól 
reprezentál  egy évfolyamot,  hogy  például  hányan  kerülnek  fel  a  dicsőségfalra.  Ebben  az 
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évben hasonló létszámból, mint tavaly 3 tanuló, tavaly a duplája. Jó képességű gyerekek, de 
nem azok, akik szeretik mutatni magukat. Nagyon nehezen lehet őket aktivizálni. Ez egy ilyen 
évfolyam.

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Néztem az adatokat és nyilván számomra beszédesek, 
ezért akarom felhívni a figyelmet arra, hogy akkor, amikor ennyi hátrányos helyzetű gyermek 
jár  az  iskolai  közösségbe  és  azt  gondolom,  velük  nagyon  másként  és  nagyon  komoly 
kompenzációval és fejlesztésekkel kell a mindennapi munkát végezni, ehhez képest, ha ezt a 
statisztikát megnézzem, akkor itt látszódnak a hozzáadott értékek. Nagyon szép eredményeket 
tud  az  iskola,  tényleg  öröm  volt  részt  venni  a  Dózsa-gálán  is.  Jó  szívvel  hallottam  a 
kollégáimtól azt  a visszajelzést,  amit a kuratóriumban reméltünk, hogy mennyire  motiváló 
lesz, hogy nem csak a kitűnő tanuló gyerekek kapnak díjat. Most volt az első év, hogy aki 3 
tantárgyból javított elismerést kapott és nagyon boldoggá tette egyiket-másikat, még mondta 
is, hogy jövőre még jobban teljesít. Ha ez egy 5. osztályos gyermek, akkor azt gondolom, itt  
lehet majd egy kicsit a hozzáálláson, a motiválásukon ilyen apró kicsi kezdeményezésekkel, 
lépésekkel változtatni,  mert  az egésznek szerintem ez a kulcsa, hogy vegyék komolyan és 
akarjanak, motiváltak legyenek, legyenek céljaik. 

Balázs  Zoltán képviselő:  Pont  egy  éve  volt  a  kinevezése  az  iskolaigazgatónak  és  az 
anyagában szerepeltek a rövidtávú feladatok. Ezek közül mit sikerült megvalósítani?

/Bacsa György alpolgármester távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./

Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Voltak olyan tételek, amelyek előre jöttek a közép- 
és hosszú távúból és voltak olyanok, amelyek viszont hátrébbsorolódnak. 70 – 80 %-ában 
sikerült ezt megvalósítani, van nyilván, ami elmaradt. Például szakkör másként alakult, mert 
az illető nincs itt,  akire bizonyos dolgokban számítottam. Minden év egy kicsit változtat a 
lehetőségeken. Úgy gondolom, hogy például, ami egy emlékmű felavatása,  amire nem jött 
össze a pénz, nem készült el a terv, nem tudok vele mit csinálni, tolódni fog. Újságírói klubot 
nem tudtunk összehozni a gyerekekkel,  de azt azért,  mert  valami más lehet  helyette,  amit 
mondjuk a gyerekek javasoltak. Ilyen változások vannak. Úgy gondolom, hogy ezek a tervek 
nagy részben megvalósultak,  vagy pedig valamilyen  módosult  formában,  valamelyik  nem. 
Visszatérve  a  gyerekek  pályaválasztása  után  számunkra  az  a  mérföldkő,  hogy  felvételt 
nyerjenek,  a másik,  hogy a középiskola mit  jelez vissza.  Most a továbbtanulási  adatoknál 
magasnak tartom a gimnáziumi továbbtanulók létszámát, annak ellenére, hogy a gyerekeket 
felvették, még mindig direktebb ráhatás kell a szülőkre, mert nem az a fontos, hogy a gyereket 
felvegyék,  hanem az,  hogy  eredményesen  tudjon  érettségizni  és  tudja  azt,  hogy annak  a 
középiskolának mi a profilja. 

Szegvári Ernőné polgármester: Volt már ilyen problémánk. Kaptunk jelzést a József Attila 
Gimnáziumból, hogy milyen gyerekek kerülnek ki ebből az iskolából. Végignéztük az év végi 
osztályzatokat  és  volt,  aki  alig  érte  el  a  hármas  osztályzatot  és  felvették  gimnáziumba. 
Gyakorlatilag ebbe benne van az, hogy a visszajelzés negatív lesz az iskolára nézve. Ez akkor 
jogos, ha ez a gyerek kitűnő tanuló lett volna vagy 4-es, de tudták kit vesznek fel. Lehet, hogy 
a szülőkkel még többet kellene kommunikálni, hogy nem jó irány, ha egy ilyen eredménnyel 
elmegy a gimnáziumba, mert szinte az egész életét meg fogja határozni a 14 éves korban tett 
rossz választás, nem lesz sikerélménye, kudarcok sorozata éri, nem tud továbbtanulni, mert 
nem lesz olyan szinten, hogy felvegyék. Jobb, ha egy szakközépiskolába vagy szakiskolába 
jelentkezik. Ebben nem az iskola a hibás, a másik igen, aki keresi magának a tanulót és utána 
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visszafelé  mutogat.  Kérdés?  Köszönjük  az  iskola  munkáját  és  javaslom  a  beszámoló 
elfogadását. Aki elfogadja a beszámolót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 187/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Dózsa György Általános Iskola beszámolója a 2011/2012-es tanévről

187/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a Dózsa György Általános Iskola beszámolóját a 2011/2012-es tanévről.

A beszámoló a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Szabóné Vígh Erzsébet igazgató
-     Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./

4. Napirend
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.
-  A  Kiszombori  Mikrotérség  Karátson  Emília  Napköziotthonos  Óvoda 
létszámcsökkentésével kapcsolatos helyi intézkedés
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvoda létszámcsökkentésével kapcsolatos helyi intézkedés tárgyú előterjesztéssel folytassuk 
munkánkat. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 188/2012. számú határozatát.

Tárgy:  A  Kiszombori  Mikrotérség  Karátson  Emília  Napköziotthonos  Óvoda 
létszámcsökkentésével kapcsolatos helyi intézkedés

188/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta  a Kiszombori 
Mikrotérség  Karátson  Emília  Napköziotthonos  Óvoda  létszámcsökkentésével  kapcsolatos 
helyi intézkedés tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:
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1.  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete a  141/2012.(V.  29.) 
KNÖT  határozatában  meghatározta  a  fenntartásában  működő  Kiszombori  Mikrotérség 
Karátson  Emília  Napköziotthonos  Óvoda  2012/2013-as  nevelési  évére  az  intézményben 
indítható csoportok, az ellátandó órák, és a számított álláshelyek számát.

2.  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  142/2012.(V.  29.) 
KNÖT határozatában a  Kiszombori  Mikrotérség Karátson Emília  Napköziotthonos  Óvoda 
2012/2013-as  nevelési  évére  a  fenntartásában  működő  nevelési  intézményben  a  számított 
álláshelyek számát az alábbiak szerint határozta meg:
az  intézmény  közalkalmazotti  létszámát  a  2012/2013-as  nevelési  évben  14  fő 
óvodapedagógus  közalkalmazottban,  7  fő  dajka  főfoglalkoztatott,  2  fő  egyéb 
főfoglalkoztatott,  1  fő  egyéb  részmunkaidős  és  2  fő  részmunkaidős  kisegítő  létszámban 
állapítja meg.

3.  A  Képviselő-testület  intézkedése  következtében  a  jelenlegi  16  fő  óvodapedagógus 
álláshelyek  száma  14  főre,  azaz  2  fő  óvodapedagógus  közalkalmazottal  és  a  9  fő  dajka 
álláshelyek száma 7 főre, azaz 2 fő dajka főfoglalkoztatottal csökken.

4.  A  Képviselő-testület  egyidejűleg  megállapítja,  hogy  fenntartói  körén  belül,  azaz  az 
önkormányzat  költségvetési  szerveinél  a  meglévő  üres  álláshelyeken,  az  előreláthatólag 
megüresedő álláshelyeken vagy tervezett új álláshelyeken; szervezeti változás, feladatátadás 
következtében az önkormányzat  fenntartói körén kívüli  a létszámcsökkentéssel érintett  – a 
határozat  3.  pontjában  foglalt,  a  feladatellátás  megszüntetésével  összefüggésben  a 
felszabaduló  2  fő  –  jogviszonyban  töltött  ideje  folyamatosságának  megszakítása  nélküli 
foglalkoztatására nincs lehetőség.

5. A Képviselő-testület egyidejűleg kinyilvánítja, hogy az előzőekben meghatározott körű és 
számú  óvodapedagógus  közalkalmazott  és  dajka  főfoglalkoztatott  létszámot  a  Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília  Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor,  József A. u. 19.) 
főfoglalkozású létszámában véglegesen megszünteti. A megszüntetett álláshelyek 5 évig nem 
állíthatók vissza, kivéve, ha a jogszabályból adódó többletfeladatok ezt indokolttá teszik.

A határozatról értesül:

- Jani János Ferencszállás polgármestere
- Fekete József Klárafalva polgármestere
- Szegvári Ernőné Kiszombor polgármestere
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető
- Polgármesteri Hivatal közgazdasági Csoport
- Irattár

- Diszkont kincstárjegy értékesítése
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./
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Szegvári  Ernőné polgármester:  Diszkont  kincstárjegy értékesítése.  Az  önhibájukon kívül 
hátrányos  helyzetben  lévő  önkormányzatok  2012.  évi  támogatására  benyújtott  pályázatra 
13.407.000,- Ft-ot kaptunk. Ez nem elég, mert 43 millió Ft-ot kértünk, az étkezési jegyeket 
nem tudjuk biztosítani, 30 millió Ft a konkrét hiány, abból kaptunk 13 millió Ft-ot, még 16 
millió  Ft  hiányzik.  Ősszel  érdemes  lenne  még  egyszer  beadni  a  pályázatot.  Mikor  ezt 
előkészítettük  nem tudtuk,  hogy kapunk támogatást,  ezért  javaslom,  hogy egészítsük ki  a 
határozati  javaslatot  olyan  felhatalmazással,  hogy  ha  a  likviditási  helyzet  úgy  alakul,  és 
indokolja, akkor ezt értékesíthessük lejáratot megelőzően. Más gondolkodásra van szükség 
egy ilyen helyzetben, nem könnyű így létezni. Mindent megteszünk, hogy pénz folyjon be, a 
kintlévőséget  próbáljuk  hajtani.  55  autóra  vonatkozóan  küldtünk  ki  forgalomból  történő 
kivonást, mert egy éven túl tartoznak. Bízunk benne, hogy rendezni fogják a tartozásukat. 

Bacsa György alpolgármester: El kellene gondolkodni, hogy a helyi újságban nyilvánosságra 
hozzuk az adósok listáját, szerintem a legvisszatartóbb dolog lenne. Valamit ki kellene találni 
erre. 

Szegvári Ernőné polgármester: Az adóval kapcsolatban van lehetőségünk, hogy töröltessük a 
hátralékot  abban  az  esetben,  ha  felszámolnak  egy  céget,  de  ezekről  nem  kapunk 
automatikusan értesítést. Most ezért a cégbíróságot kerestük meg az iparűzési adót érintően. 
Sok  céget  felszámoltak.  Fontos,  hogy  törölve  legyen  a  felszámolás  miatt,  mert  ha  nem 
töröljük, akkor benne szerepel az adóerő-képességben, és ezt a részét nem finanszírozza az 
állam, mert ezt be kellene szednünk, közben már nem létezik a cég. A felszámolás elindul, 
erről nem tudunk, benyújthatjuk a kérelmünket a felszámoláskor, hogy helyi adóban mekkora 
összeggel tartozik, de annak díja is van 5.000,- Ft. Állandóan nézni kellene a Cégközlönyt. 
Bejelentkezhetünk, de nem sok reményünk van, hogy meg is kapjuk a hátralékot.

Dr.  Kárpáti  Tibor jegyző:  Ezt  az  ötletet  jobban  körül  kell  járni.  Mikor  legutoljára 
beszélgettünk erről, akkor még nem volt erre jogszabályi lehetőség. Év végén bele tették az 
adótörvénybe.  Pontosan  nem  tudom,  de  valószínű  1.000,-  Ft-tól  lehet  magánszemély  és 
10.000,-  Ft-tól  cég  esetében  megjelentetni.  Az  adóhatóság  dönti  el,  hogy  él-e  ezzel  a 
lehetőséggel nem a képviselő-testület. Jó lenne felvenni a kapcsolatot olyan adóhatóságokkal, 
akik ezt már megtették. A cikkeket folyamatosan figyelemmel kísértem, például Maroslele 
már közzétette a listát. Jegyző asszony azt mondta, hogy eleinte volt némi foganatja, de azt 
követően nem érte el a hatását. Nem folyt be annyi, mint amennyit  vártak volna. Magát a 
jogszabályt úgy tudom, vizsgálják, valószínű az ombudsman tett ellene kifogást. Jelenleg ez a 
lehetőség benne van az adótörvényben. 

Szegvári Ernőné polgármester: Mivel a kommunális adó kivetése folyik, nagyon sok anyag 
megy ki és még fel is kell dolgozni, most nem javaslom ezt a feladatot a két kolléganőnek. Ha 
ilyenben lépünk és egy listát megjelentetünk, akkor nagyon pontosan kell megcsinálni és ez 
nagyon nagy munka.

Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Folyamatosan küldjük a felszólításokat. Van lehetőség letiltásra, 
inkasszálásra,  gépjármű  forgalomból  történő  kivonására.  Egyedül  az  ingófoglalást  nem 
csináljuk. 

/Bacsa György alpolgármester távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./
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Szegvári  Ernőné  polgármester:  Térjünk  vissza  az  előterjesztéshez.  Ezzel  kapcsolatban 
kérdés,  észrevétel,  javaslat?  Aki  egyetért  azzal,  hogy  amennyiben  az  önkormányzat 
folyamatos likviditásának biztosítása, a feladatellátás biztonságos finanszírozása szükségessé 
teszi  lejáratot  megelőzően,  értékesítsük  a  diszkont  kincstárjegyet,  kérem,  kézfeltartással 
jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 189/2012. számú határozatát.

Tárgy: Diszkont kincstárjegy értékesítése

189/2012.(VI. 26.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a  diszkont 
kincstárjegy értékesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

1.  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  tulajdonát  képezi  a 
Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi  tér 9.) 2012. augusztus 22-én 
lejáró  D120822  megnevezésű  9.714.107,-  Ft  árfolyamértéken  nyilvántartott  diszkont 
kincstárjegy.

2.  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  az  önkormányzat 
vagyonáról, és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. 
§ (2) bekezdés b) pontja alapján a képviselő-testület hatáskörébe tartozik az 1.000.000,- Ft 
értékhatár feletti értékpapír értékesítése.

3. A Képviselő-testület akként határoz, hogy a lejáratot megelőzően az aktuális össznévérték 
az  önkormányzat  OTP Bank  Nyrt.  Dél-alföldi  Régió  Makói  fiókjánál  vezetett  11735074-
15354707 számú elszámolási  számlájára átutalásra  kerüljön, amennyiben az önkormányzat 
folyamatos likviditásának biztosítása, a feladatellátás biztonságos finanszírozása szükségessé 
teszi.

4. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a diszkont kincstárjegy 
lejáratot  megelőző értékesítésére  a  3.  pontban meghatározott  esetben,  a  Képviselő-testület 
utólagos tájékoztatása mellett.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./

-  „Kiszombor  és  térségének  színpadtechnika  beszerzése”  című  pályázat  támogatási 
összegéről történő lemondás
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző
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/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: „Kiszombor és térségének színpadtechnika beszerzése” című 
pályázat  támogatási  összegéről  történő lemondás.  Valószínű lesz még ilyen  fajta  pályázati 
kiírás.  Kérdés?  Aki  egyetért  a  támogatási  összegről  történő  lemondással,  mivel  a 
színpadvásárlás támogatása elutasításra került, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 190/2012. számú határozatát.

Tárgy: „Kiszombor  és  térségének  színpadtechnika  beszerzése”  című  pályázat  támogatási 
összegéről történő lemondás

190/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Kiszombor 
és  térségének  színpadtechnika  beszerzése”  című  pályázat  támogatási  összegéről  történő 
lemondás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  akként  határoz,  hogy  a 
Mezőgazdasági  és  Vidékfejlesztési  Hivatal  Vidékfejlesztési  Támogatások  Igazgatósága 
231/0616/98/7/2011.  iktatószámú  határozatával  jóváhagyott  2.918.960,-  Ft  támogatási 
összegről lemond, tekintettel arra, hogy a színpadvásárlás támogatása elutasításra került.

A Képviselő-testület a fentiekkel kapcsolatban felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a 
szükséges nyilatkozatok megtételére.

A határozatról értesül:
- Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal Vidékfejlesztési Támogatások Igazgatósága
- Dr. Martonosi György Maroslele község polgármestere
- Jani János Ferencszállás község polgármestere
- Fekete József Klárafalva község polgármestere
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

-  Az  Önkormányzat  2012.  évi  költségvetéséről  szóló  6/2012.(II.  29.)  önkormányzati 
rendelet módosítása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló 6/2012.
(II.  29.)  önkormányzati  rendelet  módosításával  folytassuk  munkánkat.  A  rendelet 
módosításába bele kellene tenni a 13.407.000,- Ft-os támogatást?
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Szabóné  Tamás  Julianna közgazdasági  csoportvezető:  Bele  kellene  tenni,  de  amikor 
készítettük a tervezetet még nem tudtuk. A féléves beszámolóban előirányzattal szerepelnie 
kell majd. Javítást szeretnék kérni, az óvodáztatási támogatás 230.000,- Ft a működési célú 
támogatás  értékű  bevétel  központi  költségvetési  szervtől  sorban  szerepel,  de  ennek  az 
összegnek  az  egyes  jövedelempótló  kiegészítő  támogatások  között  kellene  szerepelnie.  A 
működési célú támogatás értékű bevétel központi költségvetési szervtől csak 634.000,- Ft. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Belekerül  a  forráshiányra  kapott  13  millió  Ft-ot,  ezzel 
szemben nem a kiadás növekszik, hanem csökkentjük ennyivel a hitel összegét. Kérdés? Aki 
egyetért  a  rendelet  módosításával,  az  elhangzott  módosításokkal,  kérem,  kézfeltartással 
jelezze.

A képviselő-testület  egyetértett,  és  7  igen  szavazattal  megalkotta  16/2012.  önkormányzati 
rendeletét.

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének
16/2012.(VI. 27.) önkormányzati rendelete

az Önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló 6/2012.(II. 29.) önkormányzati 
rendelet módosításáról.

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  államháztartásról 
szóló 2011. évi CXCV. törvény 23. (1) bekezdésében és 34. §-ában kapott felhatalmazás 
alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) pontjában meghatározott gazdálkodási 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:

1. §

Az Önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló 6/2012.(II. 29.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 3., 3/1., 3/2., 3/3. 3/7., 5 és 6. mellékletében szereplő a „munkaadót terhelő  
járulék” szövegrész helyébe a „szociális hozzájárulási adó” szöveg lép.

2. §

Az R. 2. melléklete az alábbiak szerint változik:

 Működési célú kölcsön visszatérülés nő    289 e Ft
 Rövid lejáratú hitelfelvétel csökken                                               13.407 e Ft
 Működési célú tám. ért. bev. központi kv.-i szervtől nő    634 e Ft
 Működési célú tám. ért. bev. fej. kez. csökken 1.934 e Ft
 Beruházási célú tám. ért. bev. fejezeti kez. előirányzat EU-s p.     1.430 e Ft
 Államházt. kiv. műk. célú pe. átv. háztartásoktól nő 5.335 e Ft
 Államházt. kiv. műk. célú pe. átv. nonprofit sz. nő    703 e Ft
 Normatív hozzájárulás feladat. mutatóhoz kötött csökken 4.166 e Ft
 Egyes jövedelempótló kiegészítő támogatás nő                                  230 e Ft
 Központosított előirányzat nő 3.764 e Ft
 Önhibáján kívül hátrányos helyzetbenlevő önk.tám. nő                 13.407 e Ft
 Egyéb központi támogatás nő 6.552 e Ft
 Előző évi pénzmaradvány nő 1.597 e Ft

21



Így a költségvetési főösszeg 840.777 e Ft-ra változik.

3. §
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik:

I. cím 1. alcím
Művelődési Ház kiadási előirányzata nő 185 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 146 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő   39 e Ft

I. cím 2. alcím
Könyvtár kiadási előirányzata nő 145 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 114 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő   31 e Ft
I. cím 3. alcím
Kisegítő mezőgazdasági szolgáltatás kiadási előirányzata nő 106 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő   84 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő   22 e Ft

I. cím 4. alcím
Üdültetés kiadási előirányzata nő 130 e Ft
ebből dologi kiadás nő 130 e Ft

4. §

Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik:

II. cím
Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata 527 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 415 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő 112 e Ft

III. cím 1. alcím
Óvodai nevelés kiadási előirányzata nő 1.491 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 1.174 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő    317 e Ft

Engedélyezett létszám változik:
főfoglalkozású csökken 4 fő

III. cím 2. alcím
Óvodai étkeztetés kiadási előirányzata nő 123 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 97 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő 26 e Ft

Engedélyezett létszám változik:
részfoglalkozású nő 1 fő

IV. cím 1. alcím
Iskolai oktatás kiadási előirányzata nő 2.029 e Ft
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ebből személyi jellegű kiadás nő 1.597 e Ft
szociális hozzájárulási adó csökken    432 e Ft

IV. cím 2. alcím
Iskolai étkeztetés kiadási előirányzata nő 2.702 e Ft
ebből dologi kiadás nő 2.702 e Ft

V. Cím EESZI kiadási előirányzata változik

1. alcím ÖNO kiadási előirányzata csökken 2.963 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő    169 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő      46 e Ft
dologi kiadás csökken 3.178 e Ft

Engedélyezett létszám változik:
főfoglalkozású csökken 5 fő

2. alcím Bölcsőde kiadási előirányzata nő 390 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 307 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő   83 e Ft

3. alcím Fogorvosi szolgálat kiadási előirányzata nő 175 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 80 e Ft

szociális hozzájárulási adó nő 21 e Ft
dologi kiadás nő 74 e Ft

4. alcím Család és nővédelem kiadási előirányzata nő 226 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 178 e Ft

szociális hozzájárulási adó   48 e Ft

5. alcím Családsegítő és gyermekjóléti szolgálat kiadási előirányzata nő 191 e Ft
ebből személyi jellegű kiadás nő 150 e Ft

szociális hozzájárulási adó   41 e Ft

5. §

Az R. 3/3. melléklete az alábbiak szerint változik:
11. Szociálisan rászorultak kölcsöne nő 309 e Ft
13. Mozgáskorlátozottak közlekedési támogatása nő 634 e Ft
14. Óvodáztatási támogatás nő 230 e Ft

6. §

Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik:

Pénzeszközátadás változik

1. Önkormányzati költségvetési szervnek nő 92 e Ft
ebből Makó Város Önkormányzata 92 e Ft
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7. §

Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik:
XXIV. Cím Tartalék feladatonkénti megosztása változik:

2. Általános tartalék nő    947 e Ft
3. Felhalmozási tartalék nő 6.765 e Ft

8. §

Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba. 

Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk.
    polgármester jegyző

- A „Példás porta” cím odaítéléséről szóló 18/1999.(IX. 13.) KKÖT rendelet hatályon 
kívül helyezése
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: A „Példás porta” cím odaítéléséről szóló 18/1999.(IX. 13.) 
KKÖT rendelet hatályon kívül helyezése. Kérdés? Aki egyetért a rendelet-tervezettel, kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület  egyetértett,  és  7  igen  szavazattal  megalkotta  17/2012.  önkormányzati 
rendeletét.

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének
17/2012. (VI. 27.) önkormányzati rendelete

a „Példás porta” cím odaítéléséről szóló 
18/1999. (IX. 13.) KKÖT rendelet hatályon kívül helyezéséről

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  a helyi  önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. törvény 1. § (6) bekezdés a) pontjában kapott felhatalmazás alapján, az 
Alaptörvény  32.  cikk  (1)  bekezdés  i)  pontjában  meghatározott  feladatkörében  eljárva  a 
következőket rendeli el:

1. §

Hatályát veszti a „Példás porta” cím odaítéléséről szóló 18/1999. (IX. 13.) KKÖT rendelet.

2. §

Ez a rendelet 2012. július 1. napján lép hatályba. 

Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk.
    polgármester jegyző
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- Az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

      polgármester jegyző
/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester:  Az önkormányzat  Szervezeti  és Működési Szabályzatának 
módosítása.  Kérdés,  észrevétel,  vélemény?  Aki  egyetért  a  rendelet  módosításával,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület  egyetértett,  és  7  igen  szavazattal  megalkotta  18/2012.  önkormányzati 
rendeletét.

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének
18/2012. (VI. 27.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
8/2011. (IV. 6.) önkormányzati rendelet módosításáról

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  a helyi  önkormányzatokról 
szóló  1990.  évi  LXV.  törvény  18.  §  (1)  bekezdésében  kapott  felhatalmazás  alapján,  az 
Alaptörvény  32.  cikk  (1)  bekezdés  d)  pontjában  meghatározott  feladatkörében  eljárva  a 
következőket rendeli el:

1. §

Az  önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  8/2011.  (IV.  6.) 
önkormányzati  rendelet  (a továbbiakban: R.) 15. § (5) bekezdés c) pontjában és 16. § (2) 
bekezdésében szereplő a „kisebbségi” szövegrész helyébe a „nemzetiségi” szöveg lép.

2. §

Az R. 43. §-a és az azt megelőző cím helyébe a következő rendelkezés és cím lép:

„Nemzetiségi önkormányzattal kapcsolatos együttműködés
43. §

(1) Kiszombor nagyközségben roma nemzetiségi önkormányzat működik.
(2) A települési  önkormányzat  a tulajdonában lévő régi művelődési ház (6775 Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi  u.  9.) épületében kettő  külön álló,  zárható irodahelyiséget  -  az alapvető 
berendezési tárgyakkal együtt - biztosít a nemzetiségi önkormányzat működéséhez.
(3)  A  települési  nemzetiségi  önkormányzat  bevételeivel  és  kiadásaival  kapcsolatban  a 
tervezési, gazdálkodási, ellenőrzési, finanszírozási, adatszolgáltatási és beszámolási feladatok 
ellátásáról  Kiszombor  Nagyközség Önkormányzat  Polgármesteri  Hivatala  gondoskodik,  az 
erre vonatkozó részletes szabályokat külön együttműködési megállapodás tartalmazza.
(4)  A  települési  önkormányzat  a  nemzetiségi  önkormányzattal  együttműködve  évente 
megvizsgálja a foglalkoztatás elősegítése érdekében a közmunkaprogramban való részvétel 
lehetőségeit.
(5) A települési önkormányzat és a nemzetiségi önkormányzat együttműködésének részletes 
szabályait  külön  megállapodás  tartalmazza.  A  nemzetiségi  önkormányzat  határozatairól  a 
jegyző nyilvántartást vezet.
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(6)  A  nemzetiségi  önkormányzat  kihirdetést  igénylő  döntései  a  Polgármesteri  Hivatal 
hirdetőtábláján történő kifüggesztésével kerülnek kihirdetésre.”

3. §

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 

Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk.
    polgármester jegyző

- EESZI Szakmai Programja
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

      polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a szakmai program és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Folytassuk a munkánkat az EESZI Szakmai Programjával. 
Két programot kellene jóváhagyni: a gyermekjóléti szolgálatét és a bölcsődéét. Kérdezem az 
intézményvezetőt, a gyermekjóléti szolgálat szakmai programjával kapcsolatban van-e szóbeli 
kiegészítése? 

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Szeretnék néhány bevezető gondolatot mondani 
és utána lenne a kiegészítésem. Miért is kerül a testület elé a szakmai program és a szervezeti 
és  működési  szabályzat  ennyire  nagy  gyakorisággal.  Néhány  10  éves  intézményvezetői 
pályafutásom  alatt  szerzett  tapasztalatot  szeretnék  megosztani.  Egyrészt  elég  gyakran 
módosul  a  szociális  törvény és  a  hozzákapcsolódó  kormányrendeletek,  amit  követni  kell. 
Vannak  a  működési  engedélyeket  szakfeladatonként  engedélyező  kormányhivatal  felőli 
elvárások  és  van  minden  szakfeladatnak  módszertani  intézménye,  ami  a  szakmaiságot 
ellenőrzi. Többfelé meg kell felelni. A jogszabályi előírások nem konkrétan írják le, hanem 
egy keretet  adnak,  hogy mit  tartalmazzon  az  SzMSz és  a  szakmai  program.  Kijönnek az 
ellenőrzést  végzők általában 2 évente,  nem ugyanaz a személy,  írnak valami nem konkrét 
dolgot, például, hogy kevésbé kidolgozott egy-egy fejezet, vagy nem teljes, keveset írtak erről 
meg erről. Ez elég szubjektív, hogy mit gondol, mit kellene még írni. Ami le van írva, azt 
sorba vesszük és próbálunk annak megfelelni. Valahogy így csiszolódik és tökéletesedik az 
anyag, hogy mindig mindenkit végigkérdezünk, hogy az elvárásaiknak megfelel-e. Van, aki 
azt mondja, hogy a jogszabályi részek legyenek beemelve, és azok domborodjanak ki, van, 
aki  azt  mondja,  hogy a  helyi  jellegzetességek,  sajátosságok  domborodjanak  ki  a  szakmai 
programból. Van, aki naprakészen kéri a szakmai programot,  hogy ami abban le van írva, 
annak kell  történjen.  Van, aki azt  mondja,  hogy az intézményvezető 10 %-áig beleírhat  a 
szakmai  programba,  testületi  döntés  és  jóváhagyás  nélkül.  Ezt  a  szakmai  programot 
előzetesen  megküldtem  a  módszertani  intézménynek  és  a  kormányhivatalnak  is,  hogy 
tekintsék  át  és  az  kerüljön  a  testület  elé,  amit  elfogadnak.  Dőlt  betűvel  lettek  szedve  a 
módosítások  a  korábbiakhoz  képest  a  gyermekjóléti  szolgálat  anyagában.  A  bölcsődei  a 
korábbihoz  képest  új  anyag,  mely  a  május  15-i  ellenőrzésre  épülve  kiegészítésre  készült. 
Korábban  azt  mondták,  hogy  szerkezetileg  logikus,  jól  megfogalmazott,  gyermekképet, 
hitvallást, bölcsődeképet tartalmaz, de írtak ilyet is, hogy nem teljes, keveset írtak, kevésbé 
kidolgozott  ezekre  próbáltunk  pontosan  odafigyelni  és  az  ismereteinkkel  bővíteni. 
Természetesen az egész szakmai program aktualizálva lett a jelenlegi helyzetnek megfelelően. 
A gyermekjóléti anyag 25. oldalán a Kiszombor lakosságszáma után, ha beépíthető még jelen 
pillanatban,  akkor a Klárafalva,  Ferencszállás  gyermekjóléti  adatai  kerülnének bele.  A 28. 
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oldalon az első mondatot is szükséges javítani, mert a közalkalmazott vállalta a szakirányú 
képesítés  megszerzését.  A  kormányhivatalnak  és  a  módszertannak  is  írásban  az  volt  a 
véleménye, hogy a testület elé elfogadásra behozható és elfogadható. 

Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. A 28. oldalon az első mondat kiegészítésre kerül, 
hogy a dolgozó a szakképesítési feltételek megszerzését írásban vállalta. Heti 8 órát írnak, de 
ahogy átnéztük ez nem heti 10 óra?

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Azért 8 óra, mert 2 órában itt van Kiszomboron.

Szegvári Ernőné polgármester: 2 órában a gyermekjóléti szolgálatnál? Ha ez gyermekjóléti 
feladat, akkor 1 fő heti 8 órában Ferencszálláson és Klárafalván és még ki kell egészíteni, 
hogy heti 2 órában Kiszomboron, ha gyermekjóléti feladatot lát el. Ezt meg kell nézni. Ha a 
családsegítő szolgálathoz tartozik, akkor oda kell beírni a heti 2 órát, szinkronba kell hozni. A 
29.  oldalon  az  szerepel,  hogy  „Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzat  Polgármesteri 
Hivatalában, mint fenntartónál”,  ez a jogorvoslati  lehetőségre vonatkozik. A Polgármesteri 
Hivatalnak nincs fenntartói kötelezettsége és feladata sem. Ha jogorvoslattal élhet vagy él, 
akkor ezt úgy kell  megfogalmazni,  hogy Kiszombor Nagyközség Önkormányzatánál,  mint 
fenntartónál  élhet  ezzel  a  jogával.  Még  egy  szempontot  nézni  kell,  hogy  3  település  a 
fenntartója,  jogilag  akkor  kihez  lehet  fordulni.  A  társulás  gesztora  esetén  a  kiszombori 
önkormányzathoz, ezt kérem, hogy pontosítsák le, és úgy kerül elfogadásra. 

Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A 26. oldalon szerepel az alternatív 
napközi a szolgáltatási feladatok között, azt javítani kellene alternatív napközbeni ellátásra. 

Szegvári Ernőné polgármester: Olyan feladat szerepeljen a szakmai programban, amit el is 
tudunk látni. Lehet ezt a részt ki is kellene hagyni.

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Utána fogok pontosan nézni, hogy ez mit takar. 

Szegvári Ernőné polgármester:  Megnézte a szakmai szervezet,  de ezeket a pontosításokat 
nem tudhatja. Jogszabályban benne lehet az alternatív napközi, ha ezt vállaljuk, akkor csinálni 
is kell.  Az iskolában most nyáron lesz napközi, az óvodáskorúak mehetnek az óvodába, a 
bölcsődés korúak a bölcsődébe. Az igaz, hogy a 14 év felettieknek csak a szociális étkeztetést 
tudjuk biztosítani. Kérdés? Aki elfogadja a szakmai programot az elhangzott módosításokkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 191/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Az  Egyesített  Egészségügyi  és  Szociális  Intézménnyel  kapcsolatos  fenntartói 
intézkedések körében a gyermekjóléti szolgáltatás szakmai programjának elfogadása

191/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  az  EESZI 
szakmai programja tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  szociális  igazgatásról  és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bekezdés c) pontjában biztosított 
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fenntartói  jogkörében eljárva az Egyesített  Egészségügyi  és Szociális  Intézménynek (6775 
Kiszombor,  Szegedi  u.  2.)  a  304/2011.(X.  18.)  KNÖT  határozattal  elfogadott  egységes 
szakmai  programja  II.  4.  pontját  képező gyermekjóléti  szolgáltatás  felülvizsgált  és 
módosított  szakmai programját a fenntartói intézkedések körében 2012. július 1. napjával 
jóváhagyja.

A határozatról értesül: 
- Kunné Horváth Izabella EESZI intézményvezető
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  bölcsőde  szakmai  programjával  folytassuk.  Van-e 
kiegészítés a bölcsődével kapcsolatban?

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Nincs.

Szegvári Ernőné polgármester: A bölcsődével kapcsolatban is pontosítani kell. A 42. oldalon 
szerepel  a  „saját  kisgyermeknevelő rendszer”,  ez a  személyi  állandóság elvén nyugszik,  a 
csoport  gyermekeinek egy része (5-6 gyermek)  tartozik egy kisgyermeknevelőhöz.  Ez így 
nem igaz az átfedés miatt. Az óvodában sem írják le ezt, hogy 20 gyermekből 10 gyermek 
tartozik  az  egyik  óvónőhöz  a  másik  10  gyermek  a  másik  óvónőhöz,  mert  átfedésben 
dolgoznak. Ezt a szakaszt, ha nem zavar semmi tartalmi kérdést, akkor javaslom kivenni, mert 
ezt nem tudjuk biztosítani. 

Kunné  Horváth  Izabella intézményvezető:  Gondolkodtam  rajta,  értelmeztem,  hogy 
valahogy jobban kötődik a csoport egyik fele az egyik a másik fele a másik nevelőhöz. 

Börcsökné Balázs Márta képviselő: A bölcsődében a beszoktatásnak van egy menete, hogy 
mikor ki kit szoktathat be. Lehet, hogy másként kellene megfogalmazni. Ez nem azt jelenti, 
hogy csak 6 gyermekkel van.

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Valahogy jobban kötődnek ahhoz a nevelőhöz. 
Meg  fogom kérdezni.  Egy kicsit  karcsúsítottam,  mert  eleve  a  bölcsődei  módszertan  által 
kiadott dolgok nem illeszthetők bele a többi szakfeladat felosztási rendjébe, mert máshogy 
kéri. Tartalomjegyzéket, élőfej, élőlábat kér, aminek nem tudom, mi lenne az értelme. Azt 
sem  értem  mire  gondol  a  helyi  program  kapcsán.  Kiszombori  a  helyi  bölcsődének  a 
programja. Miért kell, hogy szerepeljen benne, hogy helyi program? Vannak olyan dolgok, 
amivel én sem értek egyet. Meg fogom kérdezni, hogy ez így jó-e, kivehető-e. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  jogszabályi  feltételeknek  megfelelünk.  2  év  alatt  12 
gyermek van egy csoportba, 2 év felett 14 gyermek. Mind a két csoport esetén 2-2 nevelő van. 
2  év felett  már  mondhatjuk nincs  beszoktatás,  2  évesig van. Tudjuk ezt  biztosítani,  hogy 
mindig az az egy ember szoktassa be?

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Nyilván, hogy nem lehet mindig csak azokkal a 
gyermekekkel. Végigkíséri a bölcsődés kort, hogy ne legyen váltás, erre gondolok. 
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Erre úgy is törekszik az ember, mert ha nem muszáj, 
nem változtat. A dajkák most tanultak gyermek- és csecsemőgondozást, gyakorlatom is voltak 
és hallottam tőlük, hogy nem mindegy mikor és hogy kezdenek el szoktatni egy kisgyermeket, 
arra  mindig  ki  van  jelölve  egy  gondozónő,  akihez  ütemesen  elő  van  írva,  ki  kerül,  aki 
gondozza, befogadja, aki az első beszoktatási időszakban konkrétan vele foglalkozik.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Akkor  jó  ez  a  rész  csak  az  5-6  gyermek  részt  kellene 
kihagyni  belőle.  Van-e  kérdés?  Aki  elfogadja  a  bölcsőde  szakmai  programját  azzal  a 
módosítással, hogy kihagyjuk belőle az „5-6 gyermek” részt, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 192/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Az  Egyesített  Egészségügyi  és  Szociális  Intézménnyel  kapcsolatos  fenntartói 
intézkedések körében a bölcsőde szakmai programjának elfogadása

192/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  az  EESZI 
szakmai programja tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  szociális  igazgatásról  és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bekezdés c) pontjában biztosított 
fenntartói  jogkörében eljárva az Egyesített  Egészségügyi  és Szociális  Intézménynek (6775 
Kiszombor,  Szegedi  u.  2.)  a  304/2011.(X.  18.)  KNÖT  határozattal  elfogadott  egységes 
szakmai  programja  II.  5.  pontját  képező  bölcsőde  felülvizsgált  és  módosított  szakmai 
programját a fenntartói intézkedések körében 2012. július 1. napjával jóváhagyja.

A határozatról értesül: 
- Kunné Horváth Izabella EESZI intézményvezető
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

-  Az  Egyesített  Egészségügyi  és  Szociális  Intézménnyel  kapcsolatos  fenntartói 
intézkedések körében a bölcsőde házirendjének jóváhagyása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/A határozati javaslat és a házirend a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  Egyesített  Egészségügyi  és  Szociális  Intézménnyel 
kapcsolatos fenntartói intézkedések körében a bölcsőde házirendjének jóváhagyása. Kérdés, 
észrevétel,  vélemény?  Aki  egyetért  a  határozati  javaslatban  foglaltakkal,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 193/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Az  Egyesített  Egészségügyi  és  Szociális  Intézménnyel  kapcsolatos  fenntartói 
intézkedések körében a bölcsőde házirendjének jóváhagyása

193/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  az  EESZI 
bölcsőde házirendje tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bekezdés c) pontjában biztosított 
fenntartói  jogkörében  eljárva,  a  jogalkotásról  szóló  2010.  évi  CXXX.  törvény  23.  §  (2) 
bekezdése  szerinti  normatív  határozattal az  Egyesített  Egészségügyi  és  Szociális 
Intézménynek  (6775  Kiszombor,  Szegedi  u.  2.)  a  172/2012.  (VI.13.)  KNÖT határozattal 
elfogadott EESZI Szervezeti és Működési Szabályzata függeléke II. részét képező bölcsődei 
házirendet jóváhagyja.

2. A határozatot a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése 
alapján, mint a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell 
tenni a polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel.

A határozatról értesül: 
- Kunné Horváth Izabella EESZI intézményvezető
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

-  A  Dél-alföldi  Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának 
módosítása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a tervezet a Megállapodás módosításáról a jegyzőkönyv 14.  
számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  következő  döntési  javaslat  a  Dél-alföldi  Regionális 
Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának  módosítása.  Kérdés,  észrevétel, 
vélemény?  Aki  egyetért  a  Társulási  Megállapodás  módosításával,  kérem,  kézfeltartással 
jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 194/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Dél-alföldi  Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának 
módosítása

194/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
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HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a  Dél-alföldi 
Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának  módosítása  tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  helyi  önkormányzatok 
társulásairól  és  együttműködéséről  szóló  1997.  évi  CXXXV.  törvény  5.  §  (2)  bekezdése 
alapján  a  Dél-alföldi  Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának 
módosítását a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja.

A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
jelen határozat mellékletét képezi.

A határozatot kapja:
- Kakas Béla elnök Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás
   6762 Sándorfalva, Szabadság tér 1.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Közgazdasági Csoport Polgármesteri Hivatal Kiszombor
- Irattár

- Szeredi Kft. tulajdonosi hozzájárulás iránti kérelme
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a kérelem a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Szeredi Kft. tulajdonosi hozzájárulás iránti kérelme. Kérdés, 
észrevétel,  vélemény?  Aki  egyetért  a  tulajdonosi  hozzájárulás  megadásával,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 195/2012. számú határozatát.

Tárgy: Szeredi Kft. tulajdonosi hozzájárulás iránti kérelme

195/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Szeredi Kft. 
tulajdonosi hozzájárulás iránti kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szeredi és Társai Termelői 
és  Kereskedelmi  Kft.  (6775  Kiszombor,  Ladány  major;  képv.:  Szeredi  Attila  ügyvezető 
igazgató)  által  előterjesztett  kérelemben  foglaltakat  figyelembe  véve  az  önkormányzati 
tulajdonú Kiszombor, külterület  05333 hrsz-ú „kivett csatorna” megnevezésű ingatlannak a 
Kft.  által  létesítendő  gabonatároló  szín  (csarnok)  esővíz  elvezetésére  csatornaként  történő 
használatához tulajdonosi hozzájárulását adja.
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Erről értesítést kap:
- Szeredi Kft. Kiszombor
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- Mártélyi üdülőben fizetendő térítési díj
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Mártélyi üdülőben fizetendő térítési díj. Javaslat?

Bacsa György alpolgármester: Nem javaslom az emelést.

Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért a korábban megállapított térítési 
díjak összegével, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 196/2012. számú határozatát.

Tárgy: Mártélyi üdülőben fizetendő térítési díj

196/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  mártélyi  üdülőben 
fizetendő térítési díj tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  Mártélyi  Üdülőtelepen 
található önkormányzati tulajdonú mártélyi üdülőben fizetendő térítési díjakon nem változtat, 
azok a továbbiakban is a következők: 

1. 400,-Ft/fő/nap az önkormányzat és intézményeinek dolgozói, valamint a képviselő-testületi 
tagok részére,  továbbá a  Polgári  Törvénykönyvről  szóló  1959.  évi  IV.  törvény 685.  §  b) 
pontja alapján közeli  hozzátartozóik („ a házastárs,  a bejegyzett  élettárs,  az egyeneságbeli 
rokon, az örökbefogadott, a mostoha- és neveltgyermek, az örökbefogadó-, a mostoha- és a 
nevelőszülő,  valamint  a  testvér;  hozzátartozó továbbá:  az élettárs,  az  egyeneságbeli  rokon 
házastársa,  bejegyzett  élettársa,  a  jegyes,  a  házastárs,  a  bejegyzett  élettárs  egyeneságbeli 
rokona és testvére, valamint a testvér házastársa, bejegyzett élettársa”) részére is;

2. 800,-Ft/fő/nap a térítési díj azon személyek - felnőtt és gyermek esetében is - részére, akik 
nem tartoznak az a) pontban meghatározott személyek közé. 

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
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-Irattár

-  Kiszombor,  Nagyszentmiklósi  u.  7.  szám  alatti  épületben  lévő  üzlethelyiség,  volt 
fotósbolt bérlete
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslatok a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kiszombor,  Nagyszentmiklósi  u.  7.  szám alatti  épületben 
lévő üzlethelyiség, volt fotósbolt bérlete. Két határozati javaslat készült. Az „A” határozati 
javaslat  alapján  adjuk  bérbe  a  helyiséget  a  meghatározott  bérleti  díj  ellenében,  a  „B” 
határozati javaslatban szerepel, hogy hirdessük tovább. Javaslat?

Bacsa György alpolgármester: Adjuk bérbe.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Más javaslat?  Aki  egyetért  az  „A” határozati  javaslatban 
foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 197/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Kiszombor,  Nagyszentmiklósi  u.  7.  szám alatti  épületben  lévő üzlethelyiség,  volt  
fotósbolt bérbeadása

197/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta  a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő üzlethelyiség,  volt fotósbolt bérlete tárgyú 
előterjesztést, és az alábbi döntést hozta: 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  lakások  és  helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.( XI.29.) 
KKÖT rendelet 8. § (1) bekezdés b) pontja alapján,  pályázati eljáráson kívül hasznosítja a 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő 26 m2  nagyságú volt fotósbolt 
üzlethelyiséget akként, hogy Pásztor Jánosné egyéni vállalkozó helyiség bérletre vonatkozó 
ajánlatát elfogadja.  

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati tulajdonú 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő 26 m 2 nagyságú volt fotósbolt 
üzlethelyiséget, a megközelítését segítő 2 m2 nagyságú közös használatú bejáratot  a lakások 
és  helyiségek  bérletére,  valamint  az  elidegenítésükre  vonatkozó  egyes  szabályokról  szóló 
28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendelet 8. § (1) bekezdés b) pontjában foglaltak, és a 18/2012.(I. 
31.) KNÖT határozatban megállapított bérleti díj figyelembe vételével (Üzlet  551,- Ft/m2 ) 
összesen 14.776,-Ft/hó bérleti díj ellenében ruhajavítás tevékenység folytatására 2012. július 
1. napjától határozatlan időre bérbe adja Pásztor Jánosné bérlőnek.

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a fentiekkel kapcsolatban a 
bérleti szerződés aláírására.
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Határozatról értesül:
- Pásztor Jánosné bérlő
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy vonjuk vissza a pályázati eljárásra 
vonatkozó határozatot, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 198/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő volt fotósbolt üzlet 
bérlete tárgyú 180/2012.(VI. 13.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése

198/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta  a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő üzlethelyiség,  volt fotósbolt bérlete tárgyú 
előterjesztést, és az alábbi döntést hozta: 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete,  tekintettel  arra,  hogy  a 
pályáztatási  eljárás  lefolytatása  esetén,  a  nyári  ülésszünet  miatt  csak  az  augusztus  végén 
tartandó soros ülésén dönthetne a helyiség hasznosításáról, így az leghamarabb szeptember 1. 
napjától  lenne  bérbeadható  és  így  hosszú  ideig  állna  kihasználatlanul  az  üzlethelyiség, 
ugyanakkor mielőbbi hasznosítására pályázati eljáráson kívül érkezett ajánlat, ezért élve az 
önkormányzati  rendeletben  biztosított  lehetőséggel,  a  lakások  és  helyiségek  bérletére, 
valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.( XI.29.) KKÖT 
rendelet  8.  §  (1)  bekezdés  b)  pontja  alapján,  pályázati  eljáráson  kívül hasznosítja  a 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő 26 m2  nagyságú volt fotósbolt 
üzlethelyiséget,  ezért a 180/2012. (VI.13.) KNÖT határozott okafogyottá vált,  azt hatályon 
kívül helyezi.

Határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- Magyar Posta Zrt. tájékoztatója
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a határozat javaslat és a tájékoztató a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Magyar Posta Zrt. tájékoztatója. Javaslom, vegyük tudomásul 
a tájékoztatót. Aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 199/2012. számú határozatát.
Tárgy: Magyar Posta Zrt. tájékoztatója

199/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és tudomásul 
veszi  Bokrosné  Madácsi  Erika,  a  Magyar  Posta  Zrt.  Szegedi  Területi  Igazgatósága 
üzemeltetési igazgatóhelyettesének tájékoztatóját a melléklet szerint.

Határozatról értesül:
- Bokrosné Madácsi Erika Magyar Posta Zrt. Szegedi Területi Igazgatósága
   6746 Szeged, Tisza Lajos krt. 43-45.
- Szegvári Ernőné, polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor, jegyző
- Irattár

- „Öltözők korszerűsítése és bővítése – I. ütem” – vállalkozó kiválasztása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az  előterjesztés,  a  határozati  javaslat  és  a  műszaki  ellenőri  jelentés  a  jegyzőkönyv  19.  számú  
melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: „Öltözők korszerűsítése és bővítése – I. ütem” – vállalkozó 
kiválasztása. A beérkezett ajánlatok alapján látszik, hogy többe kerülne, mint a rendelkezésre 
álló  összeg.  A  kiosztott  műszaki  ellenőri  jelentés  arról  szól,  hogy kiegészítő  mennyiségi 
eltéréseket  a  tervezői  költségbecslésből  hiányzó  tételeket  tartalmaztak:  kitermelt  föld 
felrakása  szállítóra,  fejtett  föld  szállítása,  alapozás  plusz  mennyiség,  szerelőbeton  plusz 
mennyiség, teherhordófal falazása, beltéri ajtó, műanyag felülvilágító, műanyag bejárati ajtó, 
szerelt  WC-kabinrendszer,  műanyag  kétszárnyúajtó,  talajnedvesség  elleni  szigetelés, 
vízellátás apró szerelvények, gázterv, meglévő tárolók áthelyezése.  Ez a tervezői anyagból 
maradt ki és így adtak rá árajánlatot. 

Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A benyújtott három árajánlat adónak 
megnéztük milyen tevékenységi körük van. A CsikaiSzer Kft.-nek nincs építésre vonatkozó 
tevékenységi köre. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Azt  javasolom,  hogy  tételében  nézzük  át,  mi  az,  amit 
feltétlenül be kell építeni, mi az, ami a pályázattal szinkronban van. Nézzük át mit felejtett ki 
a tervező a költségvetésből. Mikor ez megvan, leülünk a két legolcsóbb árajánlatot adóval 
tárgyalni. Nettó 6.852.799,- Ft van az építésre, ehhez jön még az önkormányzati önerő. Aki 
egyetért  a  polgármester  felkérésével,  hogy  pontosítsa  a  műszaki  tartalmat  és  ennek 
függvényében tárgyaljon a két legolcsóbb árajánlatot adóval, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 200/2012. számú határozatát.

Tárgy: „Öltözők korszerűsítése és bővítése – I. ütem” – vállalkozó kiválasztása
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200/2012.(VI. 26.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  az  „Öltözők 
korszerűsítése  és  bővítése  – I.  ütem” – vállalkozó kiválasztása  tárgyú  előterjesztést  és  az 
alábbi döntést hozta:

1.  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  önkormányzat 
tulajdonában lévő 1462 helyrajziszámú sporttelepen „Öltözők korszerűsítése és bővítése – I. 
ütem” keretén belül megvalósítani kívánt illemhely megépítésével kapcsolatban benyújtott – a 
beszerzési  szabályzat  alapján  kiküldött  felhívásra  érkezett  -  ajánlatokat  megismerve 
felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a tervezővel egyeztessen és pontosítsa a 
tervek alapján a pénzügyi és műszaki tartalmat. 

2. A Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert,  hogy az 1. pontban 
megjelölt  önkormányzat  tulajdonában  lévő  1462  helyrajziszámú  sporttelepen  „Öltözők 
korszerűsítése  és  bővítése  –  I.  ütem”  keretén  belül  megvalósítani  kívánt  illemhely 
megépítésével  kapcsolatban  a  pontosított  pénzügyi  és  műszaki  tartalom  ismeretében  a 
kivitelező  kiválasztása  érdekében  a  két  legalacsonyabb  ajánlatot  benyújtó  ajánlattevővel 
egyeztessen és azt követően a vállalkozó kiválasztásával  kapcsolatos  javaslatot  terjessze a 
Képviselő-testület elé.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

Szegvári  Ernőné polgármester:  Javaslom,  hogy  a  szándéknyilatkozat  a  víziközművek 
jövőbeni tartós üzemeltetése céljából tárgyú előterjesztést zárt ülés keretében tárgyaljuk. Más 
javaslat? Aki egyetért a zárt ülés elrendelésével, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 201/2012. számú határozatát.

Tárgy: Zárt ülés elrendelése

201/2012.(VI. 26.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  szándéknyilatkozat  a 
víziközművek jövőbeni tartós üzemeltetése céljából tárgyú előterjesztést  - üzleti  érdekekre 
tekintettel - zárt ülésen kívánja tárgyalni,  ezért a helyi  önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV.  törvény  12.  §  (4)  bekezdés  b)  pontja,  valamint  az  önkormányzat  Szervezeti  és 
Működési Szabályzatáról szóló 8/2011.(IV. 6.) önkormányzati rendelet 12. § (3) bekezdése 
alapján zárt ülést rendel el. 

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár
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Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülésen folytatja munkáját.

Kmf.

Szegvári Ernőné  Dr. Kárpáti Tibor
   polgármester          jegyző
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